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جدی، نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
گفت: در حال حاضر بانک مرکزی حاضر به پذیرش 
درخواســت دولت و مجلس شــورای اسلامی در 
خصوص تامین ارز صنعت خودرو نیست و راه خود 

را ادامه می دهد.
پایان روز دوشــنبه علیمردان عظیمی مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خودرو خبر رشد ۴۲ درصدی تولیدات این خودروساز از ابتدای 
سال تا هفتم خردادماه را اعلام کرد. این درحالی است که قطعه 
سازان عضو زنجیره تامین گروه صنعتی ایران خودرو از افت ۳۰ 
درصدی تولید به »بازار« خبر دادند. چالش تامین ارز برای صنایع 
خودروســازی و قطعه ســازی از ابتدای سال به مانع جدی رشد 
تولید تبدیل شده است، اما به نظر می رسد برخی از تولیدکنندگان 
علاقمند نسبت به انتشار حقایق و پیگیری چالش های زنجیره 
تامین نیستند. چالشی که اگر به زودی از سوی بانک مرکزی رفع 
نشود، منجربه بازگشت خودروهای ناقص به پارکینگ خودروسازان 
خواهد شــد، برای بررسی این موضوع با علی جدی نایب رئیس 

کمیسیون صنایع و معادن مجلس به گفت وگو پرداختیم:
به عنوان پرسش نخست، قطعه سازان عضو زنجیره 

تامین ایران خودرو از افت تولید احتمالی خودرو در 
سال جاری به دلیل عدم تامین ارز خبر دادند، مجلس 
شورای اسلامی برای حل این مشکل چه برنامه ای 

دارد؟
کمیســیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی جلسه ای 
در خصوص تامین ارز صنایع با اولویت خودروسازی داشته است، 

علیرغم پیگیری تاکنون به نتیجه مثبت نرسیدیم.
 به تازگی خبری در خصــوص تامین بی وقفه ارز 
منتشر شده، باتوجه به انتشار نامه مدیرعامل گروه 
صنعتی ایران خودرو و انباشــته شدن مواد اولیه در 
گمرکات، بانک مرکزی همکاری لازم با صنعت خودرو 

را دارد؟
در حال حاضر بانک مرکزی حاضر به پذیرش درخواست دولت 
و مجلس شورای اسلامی در خصوص تامین ارز صنعت خودرو 
نیست و راه خود را ادامه می دهد. بانک مرکزی به طور شفاف دلیل 
عدم تخصیص یا تامین ارز صنعت خودرو را اعلام نمی کند. آیا با 

ایجاد این وضعیت قصد تعطیلی خودروسازان را دارند؟
به نظر شما باتوجه به کمبود ارز جهت تامین مواداولیه 

صنعت خودرو، خودروســازان و قطعه سازان تا چه 
میزان می توانند تولید را ادامه دهند؟

دولت سیزدهم باید به وضعیت فعلی خودروسازان در خصوص 
تخصیص و تامین ارز پاسخگو باشد، آیا دولت به کمبود نقدینگی 
صنعت خودرو همزمان با برنامه رشد تولید سال جاری فکر کرده 

است؟
به عنوان پرسش پایانی، اگر تولید خودروهای ناقص 
مجدد به خودروسازان به دلیل عدم همکاری بانک 
مرکزی باز گردد، وضعیت بازار خودرو چگونه خواهد 

شد؟
بازار خودرو کشور وضعیت آشفته ای دارد، علیرغم اینکه مجلس 
شورای اسلامی قانون واردات خودرو را به دولت ابلاغ کرده است، 
ولی همتی در راستای اجرای آن وجود ندارد. ظرفیت تولید خودرو 
در کشور وجود دارد، خودروسازان سال گذشته به تیراژ یک میلیون 
و ۳۰۰ هزار دستگاهی رسیدند. براساس این موضوع هدف گذاری 
برنامه تولید در ســال جاری به یک میلیون و ۶۰۰ هزار دستگاه 
افزایش یافت. اما با شرایطی که دولت و بانک مرکزی آن را دنبال 

می کنند، تحقق این برنامه احتمالا امکان پذیر نباشد.

نایب رئیس کمیسیون صنایع مطرح کرد

بی محلی فرزین به پیگیری ارزی دو قوه برای صنعت خودرو
تغییر ساعت کار ادارات از ۱۵ خرداد 

افزایش ۵۰ درصدی صادرات به آسیانه میانه
بهادری، سخنگوی دولت اعلام کرد: دولت برای از سر گیری و توسعه روابط 
بــا مصر آمادگی دارد و رییس جمهور به وزارت امور خارجه مأموریت داده تا 

موضوع را بطور جدی پیگیری نماید.
علی بهادری جهرمی دیروز در نشست خبری از معرفی عباس علی آبادی مدیرعامل گروه مپنا 

به عنوان وزیر پیشنهادی وزارت صنعت، معدن و تجارت به مجلس خبر داد.
وی به سفر اخیر پادشاه عمان هم اشاره کرد و گفت: در روزهای گذشته شاهد سفر سلطان 
عمان به ایران بودیم که در راستای تداوم دیپلماسی همسایگی انجام شد که در پنج حوزه مختلف 
انرژی بهداشت حمل و نقل و تجارت توافق های خوبی میان دو کشور صورت گرفت، مقامات 
دو کشور اشتراک نظر جدی پیرامون روابط دو جانبه دارند.بهادری جهرمی با بیان اینکه در این 
سفر چهار سند همکاری در این سفر به امضای دو طرف رسید، خاطر نشان کرد: حجم تبادلات 
تجاری دو کشور در سال گذشته به حدود دو میلیارد دلار رسیده و بیش از ۴۰ درصد رشد داشته 
است.سخنگوی دولت با بیان اینکه صادرات به کشورهای آسیای میانه، قفقاز و روسیه در دو ماه 
اول ۱۴۰۲ نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۵۰ درصد رشد داشته است، اظهار داشت: طبق 
گزارش جدید مرکز آمار ایران، نرخ بیکاری ۰.۲ درصد کاهش یافت و نرخ بیکاری در ۲۳ استان 
کشور یک رقمی شد. بهادری جهرمی درباره احتمال تغییر ساعات اداری گفت: ساعت کاری در 
این ایام در سال گذشته هم از ساعت ۷ صبح آغاز می شد و امسال هم مطابق قانون مجلس که 
تغییر ساعت رسمی نداشتیم، این کار انجام می شود؛ بنابراین مشکلی برای ارائه خدمات وجود 
ندارد و ساعت کاری از ۱۵ خرداد تا ۱۵ شهریور ساعت ۶ صبح است.وی درباره اینکه آیا این 
مشکلی را برای مادران شاغل ایجاد نخواهد کرد گفت: بیشتر مادران شاغل در آموزش و پرورش 
مشکلی ندارند زیرا آمار مادران شاغل در سایر ادارات محدود است و می  توان این افراد ساعت 

خود را شناور کنند. از مدیران می خواهم با مادران شاغل همکاری داشته باشند.

پاس گل مجمع تشخیص به سوداگران و دلالان
هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام با وارد کردن ۲ ایراد به 

طرح مالیات بر سوداگری و سفته بازی جلوی آن را گرفت!
به گزارش اقتصادآنلاین، یکی از ایرادات اخذ مالیات بر عایدی ســرمایه بدون درنظر گرفتن 
تورم اســت، سوال کارشناسان از مجمع اینجاست که چطور وقتی برای کارگران، کارمندان و 
تولیدکنندگان تورم لحاظ نمی شود، هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام، به این 
نتیجه رسیده است مالیاتی که اکثریت آن مشمول دلالان در بازار دارایی ها می شود، باید تورم در 

آن لحاظ شود و اگر لحاظ نشود خلاف عدالت و تبعیض ناروا خواهد بود؟
ایراد دومی که هیات عالی نظارت مجمع بر طرح مالیات بر ســوداگری وارد کرده، ماده ۱۲ 
طرح است که مناطق آزاد و ویژه اقتصادی را هم مشمول مالیات بر عایدی سرمایه کرده است.

حالا اعضای مجمع باید پاسخ دهند که آیا اعمال مالیات بر عایدی سرمایه که فقط مشمول 
دلالی در حوزه دارایی ها می شود، مانع انتقال فناوری های پیشرفته، گسترش و تسهیل تولید، 

صادرات کالا و خدمات و تامین نیازهای ضروری و منابع مالی از خارج از کشور می شود؟
طرحی که می تواند تحولی در اقتصاد کشــور باشد و صرفا ۳ درصد مردم کشور مشمول آن 
می شوند حالا از سوی مجمع سنگی جلوی آن گذاشته شده و بلند کردن آن نیاز به همت و 

تدبیر خود اعضای مجمع دارد.

موافقت با افزایش قیمت خرید تضمینی گندم به ۱۷ هزار تومان به شرط تامین منابع مالی 
 وزارت جهاد کشاورزی عقب نشینی کرد

مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران کشــور گفت: وزارت جهاد کشــاورزی از 
مخالفت با افزایش قیمت خرید تضمینی گندم به ۱۷ هزار تومان عقب نشینی 

کرده و شرط آن را تامین اعتبار عنوان کرده است.
 در ۱۷ اردیبهشــت ماه سال جاری وزارت جهاد کشــاورزی در اطلاعیه ای از سوی شورای 
قیمتگذاری، نرخ خرید تضمینی یک کیلوگرم گنــدم را از ۱۳ هزار تومان به ۱۵ هزار تومان 
افزایش داد.اعلام این قیمت مورد انتقاد کشاورزان قرار گرفت چراکه آن ها معتقد بودند؛ با توجه 
به فاکتور های تعیین قیمت خرید تضمینی در قانون، این قیمت دست کم باید ۲ هزار تومان 
بیشتر یعنی ۱۷ هزار تومان برای هر کیلوگرم گندم باشد.محمد آقامیری، سرپرست وزارت جهاد 
کشاورزی و رئیس شورای قیمت گذاری در واکنش به انتقادات کشاورزان تأکید داشت: قیمت 

اعلامی مناسب بوده و قصدی برای اصلاح دوباره آن ندارد.
اما دیروز علی قلی ایمانی، مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران کشور به اقتصاد آنلاین خبر داد: 
در جلسه روز گذشته شورای قیمت گذاری و اتخاذ سیاست های حمایتی محصولات اساسی 
کشاورزی کشور سرپرست وزارت جهاد کشاورزی از مخالفت با افزایش قیمت خرید تضمینی 
گندم به ۱۷ هزار تومان عقب نشــینی و شرط آن را تأمین اعتبار عنوان کرده است.وی افزود: 
این عقب نشینی با دستور رئیس جمهور برای بررسی دوباره قیمت خرید تضمینی گندم اتفاق 
افتاده است.ایمانی همچنین خبر داد: امروز مسئولان وزارت جهاد کشاورزی جلسه ای با معاون 
اول رئیس جمهور برای تأمین اعتبار مورد نیاز خرید تضمینی گندم با قیمت ۱۷ هزار تومان دارند.

ایمانی با تأکید بر اینکه این قیمت بر اســاس ۴ فاکتور قانونی تعیین قیمت خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی برآورد شده است، گفت: این چهار فاکتور شامل؛ نرخ تورم، قیمت جهانی 
محصول، هزینه های تولید و نرخ مبادله کالا اســت.وی در پاســخ به این پرسش که برخی 
مسئولان اعتقاد به واردات به دلیل هزینه کمتر دارند، گفت: بررسی گزارش های گمرک نشان 
می دهد، قیمت هر تن گندم وارداتی به کشور در اسفند ماه ۴۴۴ دلار بوده است، این قیمت در 
فروردین ماه یعنی در عرض یکماه   ۱۶.۵ دلار افزایش یافته است.ایمانی افزود: اگر قیمت واردات 
گندم در فروردین ماه را در دلار آزاد با نرخ ۵۰ هزار تومان ضرب کنیم، قیمت هر کیلوگرم گندم 
برای کشور بیش از ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان خواهد شد و اگر مبنا را ارز نیمایی قرار دهیم، قیمت 
آن بیش از ۱۶ هزار تومان خواهد بود، در حالی که به این قیمت ها باید هزینه های جانبی مانند 
هزینه حمل کشتی، دموراژ، عوارض گمرکی، هزینه حمل با کامیون و هزینه توزیع و بسیاری 
دیگر را اضافه کنیم.مدیرعامل بنیاد ملی گندم کاران کشور با اشاره به سخنان روز گذشته رئیس 
جمهور روسیه برای لغو تفاهم نامه صادرات غلات به بازار جهانی، گفت: این تصمیم روسیه منتج 
به افزایش جهانی قیمت گندم و هزینه بیشتر واردات برای کشور خواهد شد. ایمانی با بیان اینکه 
در حال حاضر بخش مهمی از هزینه تولید گندم در کشور با نرخ ارز آزاد است، گفت: اگر موافقان 
واردات گندم ارزی برای خرید این محصول از بازار جهانی دارند، آن را در اختیار کشاورزان قرار 

دهند تا هزینه های تولید کاهش یابد و گندم با قیمت ارزان تر در داخل تولید شود.

 اراضی مازاد نظامی و دانشگاهی
 باید در اختیار حوزه مسکن قرار گیرد

نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس با اشاره به مفاد قانون جهش تولید 
مسکن، گفت: اماکن مازاد ارگان های نظامی و دانشگاهی باید در اختیار حوزه 

مسکن وزارت راه و شهرسازی قرار گیرد.
به گزارش بازار، محمدتقی نقدعلی در نشست دیروز مجلس در تذکری به قانون جهش تولید 
مسکن اشاره کرد و گفت: براساس ماده ۱۰ این قانون اماکن مازاد ارگان های نظامی و دانشگاهی 
باید در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار دهد اما متاسفانه وزیر علوم در برخی مناطق مانع اجرای 
قانون شده است.نماینده مردم خمینی شهر در مجلس یازدهم با اشاره به حوزه انتخابیه خود، افزود: 
اراضی مازاد در خمینی شهر صرفا منحصر به زمین های دانشگاه صنعتی است و وزارت راه بخشی 
از اراضی را برای مسکن اختصاص داده اما با مخالفت وزیر علوم و رئیس دانشگاه مواجه شده 
است.وی یادآور شد: ۴۲۰۰ هکتار مساحت این شهرستان است که ۲۳۰۰ هکتار آن در تصرف 

دانشگاه است اما تنها در ۲۰ درصد آن ساخت و ساز صورت گرفته و ۸۰ درصد رها شده است.

ریزش طبقه متوسط به سمت طبقه ضعیف جامعه 
نگران کننده است

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: گرانی ها سبب شده طبقه متوسط جامعه 
که طبقه کارآفرین است و در کشور ارزش افزوده ایجاد می کند به سرعت به 
سمت طبقه مستضعف جامعه ریزش کنند و این برای کشور بسیار نگران 

کننده است.
 مصطفی نخعی با اشاره به افزایش قابل توجه قیمت کالاهای اساسی، خودرو، هزینه حمل 
و نقل، مسکن و... از ابتدای سال جاری در حالی که حقوق کارمندان صرفا ۲۰ درصد افزایش 
داشته است، گفت: در حالی امسال باعنوان مهار تورم نامگذاری شده است که انتظار می رود؛ 
دولت نســبت به مهار تورم اهتمام بیشتر و جدی تری داشته باشد اما در مدت کوتاهی که از 
سال جدید می گذرد شاهد افزایش قیمت قابل توجه بسیاری از کالاها آن هم به صورت رسمی 
و با هماهنگی خود دولت بودیم لذا این موضوع که قدرت خرید مردم را کاهش داشته بسیار 
نگران کننده است.نماینده مردم نهبندان و سربیشه در مجلس با بیان اینکه افزایش افسارگسیخته 
قیمت کالاهای مختلف به ویژه کالاهای اساسی علاوه بر تبعات اقتصادی کمر مردم را زیر بار 
گرانی خم کرده است، افزود: به یقین این مسئله به در میان مدت و بلندمدت تبعات فرهنگی و 
اجتماعی نیز به همراه خواهد داشت چراکه طبقه متوسط جامعه که طبقه کارآفرین است و در 
کشور ارزش افزوده ایجاد می کند به سرعت به سمت طبقه مستضعف جامعه ریزش می کنند و 
این برای کشور نگران کننده  است.وی ادامه داد: انتظار است دولت هرچه سریع تر لایحه ای برای 
افزایش حقوق تمامی اقشار جامعه تنظیم کرده و به مجلس ارائه دهد و چتر حمایتی خود بر سر 
اقشار کم درآمد جامعه گسترش دهد.عضو کمیسیون انرژی در گفت وگو با خانه ملت م تاکید کرد: 
تضعیف اقتصادی طبقه متوسط جامعه و رشد روزافزون طبقه ضعیف جامعه نگران کننده شده 

است بنابراین دولت و مسئولان باید هرچه سریع تر فکری برای این مسئله کنند.

اخبار کوتاه 

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس گفت: بر اساس قانون فعلی 
پولی و بانکی ورود بانک مرکزی به پروژه ریال دیجیتال وجاهت 

قانونی ندارد.
علی خضریان  در تشــریح نشست این کمیسیون با موضوع بررسی طرز کار 
بانک مرکزی و وجاهت قانونی این مجموعه در اجرای پروژه ریال دیجیتال گفت: 
بر اساس قانون پولی و بانکی بانک مرکزی اجازه استفاده از ابزارهای مالی غیر 
فیزیکی را ندارد و تنها می توانند با در نظر گرفتن مصالح اقتصادی و پشتوانه لازم 

اقدام به انتشار شکل فیزیکی انواع مسکوکات و اسکناس نماید.
وی افزود: صرف نظر از اینکه آیا ورود به موضوع ریال دیجیتال از منظر اقتصادی 
و با در نظر گرفتن تهدیدات موجود یک نیاز برای اقتصاد کشور است یا خیر، لازم 
است برای این امر قانون گذار یعنی مجلس شورای اسلامی در چارچوب طرح و 

یا لایحه اعلام نظر کند. 
در قانون پولی و بانکی موجود هیچ جا چنین اجازه ای به بانک مرکزی برای ورود 
به موضوع ریال دیجیتال و یا انتشار پول غیرفیزیکی به هر نحوی داده نشده است. 
لذا کمیسیون اصل نود برای این نکته تاکید نمود که لازم است بانک مرکزی 
ضمن توقف روند موجود در زمینه ورود به عرصه ریال دیجیتال مستندات قانونی 

در این زمینه را ارائه نماید.
خضریان در خصوص موضوع دیگر جلســه کمیسیون اصل نود در گفت وگو 
با خانه ملت،  اظهار داشت: پیرو وصول شکایت از چند استان کشور و همچنین 

صنف گوهر ســنگ و فلزات گرانبها در خصوص مشکلات فعالان این حوزه 
کمیسیون با دعوت از کارشناسان و اعضای تشکل ها جهت حل مشکل قرار 
گرفتن گوهر ســنگ ها در گروه کالایی ردیف ۴ ممنوع شــده واردات موضوع 
تجسمی ارزش گذاری گوهر ســنگ و نقره در یک مرجع، استقرار نماینده تام 
الاختیــار بانک مرکزی و وزارت صمت در شــهرهای غیر از تهران برای طی 
تشــریفات اداری فعالان حوزه گوهر سنگ و نظر به آرای متفاوت دستگاه های 
اجرایی و ناظر در موضوعات مذکور، مقرر شد کارگروهی متشکل از دستگاه های 
مرتبط و همچنین نهادهای قانون گذار و دستگاه ناظر با حضور کمیسیون اصل 

۹۰ تشکیل تا با برگزاری جلساتی مشکلات و مطالبات این صنف بررسی شود.

معاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه زمان تأمین ارز برخی 
اقلام که خیلی فوریت نداشته تا دو ماه هم رسیده است، گفت: در 
نشست اخیر رییس جمهور با بانک مرکزی و دستگاه های ذیربط 
مساله کاهش این زمان مدنظر قرار گرفت که معاونت اجرایی 

ریاست جمهوری نیز پیگیر است.
به گزارش ایسنا، محسن منصوری دیروز در بازدید از روند اجرایی پروژه قطار 
شهری کرج در ایستگاه چهار راه طالقانی افزود: یکی از مسایلی که اخیرا برای 
تولید کنندگان مشکل ایجاد کرده مساله تامین ارز در برخی موارد است.وی بیان 
کرد: دولت در بحث دارو و کالاهای اساسی هرچقدر ارز نیاز باشد تامین می کند.

منصوری افزود: طبیعتا برای برخی اقلام که خیلی فوریت نداشته صف تامین 
ارز آنها تا دو ماه هم رسیده است.وی یادآورشد: در نشست اخیر رییس جمهور با 
بانک مرکزی و دستگاه های ذیربط مساله کاهش این زمان مدنظر قرار گرفت 
که معاونت اجرایی ریاست جمهوری نیز پیگیر است.منصوری در ادامه به هدف 
از سفر خود به البرز اشاره کرد و گفت: پروژه های خوبی در این استان در حال 
اجرا اســت که برخی از آنها سال ها معطل مانده بود.وی افزود: پروژه هایی که 
نقش موثری در اقتصاد و عمران دارد و با ســفر امروز به البرز علاوه بر مرور 
مصوبات ســفر استانی رییس جمهوری در تلاش هستیم تا برای سایر پروژه 
ها تامین اعتبار شود.معاون اجرایی رییس جمهور بیان کرد: از مجموع مصوبات 
سفر رییس جمهوری استان البرز، دو هزار میلیارد تومان تامین اعتبارشده است.
منصوری در ادامه به اعتبار شش هزار میلیارد تومانی برای کنار گذر شمالی کرج 
اشاره کرد و افزود: ۵۰ درصد این اعتبار توسط دولت، ۵۰ درصد با شهرداری است 
بخش دیگر نیز از طریق ماده ۵۶ و تغییر کاربری فراهم می شود.وی گفت: این 
پروژه بار ترافیکی تهران - کرج- قزوین را ســبک کرده و به لحاظ فنی ویژه 
است.معاون اجرایی رییس جمهور اضافه کرد: پروژه های بیمارستانی البرز نیز 
بازدید شد و خیرین با یک هزار میلیارد تومان تامین اعتبار همراهی در این زمینه 
داشتند که جای قدردانی دارد.وی در خصوص پروژه قطار شهری نیز ادامه داد: 
برای تامین اعتبار در این زمینه یک هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق در اختیار 

شهرداری قرار می گیرد.

سخنگوی کمیسیون اصل نود: معاون اجرایی رئیس جمهور:

اجرای پروژه ریال دیجیتال قانونی نیست دولت ارز مورد نیاز دارو و کالای اساسی را تأمین می کند

درحالی ایرلاین ها بایــد از ۱۴ خرداد بلیت هواپیما را چارتری 
عرضه نکنند که این رویه، همراه با بی توجهی به نرخ های مصوب 

توسط برخی ایرلاین ها ادامه دارد.
۳۱ اردیبهشــت ماه امسال حسن خوشخو معاون هوانوردی و امور بین الملل 
سازمان هواپیمایی کشوری طی نامه ای به مدیران عامل شرکت های هواپیمایی، 
پرواز چارتری از مبدأ تهران به ۶ شهر را ممنوع اعلام کرد؛» پیرو ابلاغیه مورخ 
۱۴۰۱/۴/۷ در خصــوص ممنوعیت انجام پروازهای چارتری از مبدأ تهران به 
شهرهای مشهد، شیراز، اصفهان، اهواز، بندرعباس و تبریز، مجدداً متذکر می شود 
هرگونه فروش بلیط در مسیرهای یاد شده در قالب پروازهای چارتری ممنوع 
است. لذا به منظور رعایت حقوق مسافرین از تاریخ این مکاتبه )۱۴۰۲/۲/۳۱( 
به مدت دو هفته فرصت داده می شود نسبت به ابطال تمام قراردادهای موضوع 
یاد شده و اطلاع رسانی به مسافران اقدام شود. بدیهی است در صورت مشاهده 
ارائه هرگونه بلیط چارتری در مسیرهای یاد شده، مجوز پروازی آن شرکت در 
مسیر مذکور به حالت تعلیق در خواهد آمد.« به گزارش تسنیم،  طبق اولتیماتومی 
که سازمان هواپیمایی کشوری به ایرلاین ها داده چهاردهمین روز خرداد نباید 
بلیت مسیرهای ۶ گانه به صورت چارتری فروخته شود. در فاصله ۵ روز مانده 
به روز موعود سری به سایت های عرضه بلیت پروازهای داخلی می زنیم؛بلیت 
چارتری تهران-مشهد روز ۱۴ خردادماه با قیمت یک میلیون و ۵۵۰ هزار تومان 
)هواپیمایی تابان( به فروش می رسد. قیمت بلیت چارتری مذکور برای هواپیمایی 
آتا نیز یک میلیون و ۵۵۰ هزر تومان است.این در حالی است که قیمت مصوب 
بلیت پرواز مسیر تهران-مشهد با احتساب مالیات و عوارض متعلقه که سازمان 
هواپیمایی کشوری آنرا منتشر کرده یک میلیون و ۳۱۴ هزار و ۸۰۰ تومان است.
در نمونه ای دیگر قیمت مصوب بلیت پرواز تهران-شیراز یک میلیون و ۳۲۶ هزار 
و ۱۰۰ تومان اســت. اما همین بلیت با قیمت یک میلیون و ۵۵۰ هزار تومان 
به صورت سیستمی فروخته می شود. بلیت پرواز تهران-اصفهان، تهران- اهواز 

و تهران-بندرعباس نیز به ترتیب با قیمت ۹۷۳ هزار و ۵۰۰ تومان، یک میلیون 
و ۵۵۰ هزار تومان و ۲ میلیون و ۱۰۷ هزار و ۸۰۰ تومان اســت.قیمت مصوب 
اعلام شــده از سوی سازمان هواپیمایی برای این سه مسیر پروازی به ترتیب 
۹۷۳ هزار و ۸۰۰ تومان، یک میلیون و ۲۰۷ هزار تومان و یک میلیون و ۶۹۶ 
هزار و ۷۰۰ تومان است.همچنین نرخ مصوب پرواز تهران-تبریز یک میلیون و 
۱۳۹ هزار و ۶۰۰ تومان است که قیمت این بلیت )قشم ایر( در سایت برای روز 
۱۴ خردادماه )یکشنبه هفته آینده( یک میلیون و ۳۷۰ هزار و ۸۰۰ تومان است. 
برخی شرکت های هواپیمایی با همراهی سایت های عرضه کننده بلیت ۲ تخلف 
عمده در بحث فروش بلیت پروازهای داخلی را با وجود مکاتبه سازمان هواپیمایی 
مرتکب شــده اند. اول تداوم فروش بلیت چارتری و دوم فروش بلیت بالاتر از 
قیمت ها اعلامی متولی حمل ونقل هوایی مسافری کشور.حال این پرسش مطرح 
می شود که آیا سازمان هواپیمایی در جریان اتفاقات بازار حمل ونقل هوایی قرار 
دارد یا خیر. پاسخ مثبت یا منفی به این پرسش هر دو نشان از بی توجهی متولی 
حمل ونقل به این مسئله دارد. موضوعی که در صورت تداوم آن موجبات آشفتگی 

بازار حمل ونقل را در آینده ای نزدیک فراهم می آورد.

نشریه کوریا ایکونامیک دیلی کره جنوبی از رایزنی مقامات این 
کشور با واشــنگتن برای آزاد سازی ۷ میلیارد دلار منابع مالی 

مسدود شده متعلق به ایران خبر داد.
نشــریه کوریا ایکونامیک دیلی کره جنوبی از رایزنی مقامات این کشــور با 
واشنگتن برای آزاد سازی ۷ میلیارد دلار منابع مالی مسدود شده متعلق به ایران 
خبر داد. این در حالی است که در همین باره معاون حقوقی رئیس جمهور، روز 
گذشته در گفتگو با بازار، از ارسال اخطار به سئول و پی گیری شکایت از کره 

جنوبی به نهادهای بین المللی خبر داده بود.
بر اساس این گزارش، این نشریه کره ای همچنین مدعی شده که این اقدام 
واشنگتن و سئول در راستای بهبود روابط دیپلماتیک با تهران در حال انجام است. 
منابع مطلع کره ای همچنین اعلام کرده اند که مذاکرات میان کره جنوبی و 
ایالات متحده در خصوص آزادسازی متابع مالی متعلق به ایران در چارچوب یک 

کارگروه مشترک تحت رهبری واشنگتن در حال انجام است.
با اینحال، مقامات کره ای مدعی شده اند که آزادسازی این منابع تنها به شرط 
استفاده از آن در مصارف عمومی از جمله پرداخت بدهی های سازمان ملل و زیر 

مجموعه های آن و تامین واکسن کرونا خواهد بود.
یک مقام ازشد دولت کره جنوبی در این خصوص گفت: اگر برنامه به درستی 
اجرا شــود، انتظار ما این اســت که روابط دوجانبه ســئول و تهران به شکل 
چشمگیری بهبود یابد.همچنین گفته می شود در صورت توافق نهایی میان 
واشــنگتن و سئول، این منابع به حساب شــعب یکی از بانک های ایرانی در 
کشورهای همسایه ایران منتقل شده و به صورت مستقیم به حساب بانک ها 

در ایران واریز نخواهد شد.
برخی منابع خبری کره جنوبی اعلام کرده اند که واشنگتن سقف ۶۰ درصدی 
غنی سازی اورانیوم توسط تهران را پیش شرط آزادسازی منابع مالی مسدود شده 

ایران در بانک های کره جنوبی اعلام کرده است.
احتمالا بجای دلار »وون« پرداخت شود

اما رییس اتاق مشترک ایران و کره جنوبی گفت: مذاکراتی صورت گرفته که به 
جای دلار، وون داده شود و کالاهای ضروری به ویژه کالاهای بهداشتی معادل 

وون تهاتر می شود و به مقدار پولی که بلوکه شده از کره خرید خواهیم داشت.
حسین تنهایی در گفت وگو با ایلنا درباره انتشار اخباری مبنی بر رایزنی کره 
جنوبی با آمریکا برای آزادســازی ۷ میلیارد دلار منابع بلوکه شده ایران در این 
کشور اظهار داشــت: هنوز هیچ خبری در این باره به ما ارایه نشده و فعلا در 

حد حرف است.
حسین تنهایی رییس اتاق مشترک ایران و کره جنوبی ادامه داد: تا زمانی که 
موضوع قطعی نشــود و پولی وارد نشود و تهاتری صورت نگیرد، قابل اطلاع 

رسانی نیست.
رییس اتاق مشترک ایران و کره جنوبی تاکید کرد: مذاکراتی صورت گرفته که 
به جای دلار، وون داده شــود و کالاهای ضروری به ویژه کالاهای بهداشتی 
معادل وون تهاتر می شود و به مقدار پولی که بلوکه شده از کره خرید خواهیم 

داشت.  

فروش چارتری و گرانفروشی بلیت ادامه دارد یک روز بعد از خبر شکایت تهران

دهن کجی ایرلاین ها به ابلاغیه هواپیمایی کشوری مذاکرات سئول - واشنگتن برای آزادسازی پول ایران

عضو کمیسیون امنیت ملی بیان کرد: با رفع تنش ها 
و تحولات جدید منطقه ای و گزارش جدید آژانس 
پیرامون برنامه هسته ای ایران، زمان آن رسیده که 
مذاکرات برجام در کشور ثالثی مثل عمان بار دیگر 

از سر گرفته و این بار به نتایج مثبتی منتهی شود.
شهریار حیدری، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
در مورد جلسه روز دوشنبه مسئولین وزارتخارجه با کمیسیون 
امنیت ملی گفت: روز گذشــته کمیسیون امنیت ملی میزبان 
سفرا بود و موضوعات مختلفی در این دیدار مطرح شد. مباحث 

نیز فقط پیرامون برجام نبود، بحث های مختلفی مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت.در خصوص تحرکات برجامی این نماینده 
مطرح کرد: در بحث تحولات اخیر تغییراتی در منطقه رخ داده 
است که حائز اهمیت است. رابطه ایران و عربستان، رابطه ایران 
و مصر، عربستان و سوریه و عربستان با بحرین تقریباً رفع تنش 
شده است. این تنش ها همیشه از مواردی بود که باعث ایجاد 
حاشیه در مورد برجام می شد. به گزارش اقتصاد آنلاین، حیدری 
در ادامه توضیح داد: اختلافات منطقه ای از جمله با عربستان 
یکی از عوامل اصلی در ایجاد مشکل در قرارداد برجام بود. حال با 

وضعیت جدید روابط عربستان و ایران و رفع اختلاف پیش آمده 
و باز شدن سفارتخانه ها قطعاً حاشیه های برجام نیز کمتر می شود.
عضو کمیسیون امنیت ملی اظهار داشت: همچنین آژانس موارد 
را مطرح کرده بود که ســازمان انرژی اتمی اجازه داد آژانس از 
آنها بازدید کنند. آنها هم در مریوان بازدید کردند و به این نتیجه 
رسیدند که انحرافی در برنامه های هسته ای ایران وجود ندارد. با 
اثبات این موارد، بار دیگر حقانیت جمهوری اسلامی اثبات شد و 
انتظار داریم بعد از رفع سوتفاهم ها آژانس تلاش کند برجام زودتر 
شکل بگیرد و به نتیجه برسد.وی در ادامه تصریح کرد: چون هر 

بار آژانس یک موضوع جدیدی را مطرح می کند بر نشست های 
برجامی اثر می گذارد. با رفع تنش ها و تحولات جدید منطقه ای 
و گزارش جدید آژانس پیرامون برنامه هسته ای ایران، زمان آن 
رسیده که مذاکرات برجام در کشور ثالثی مثل عمان بار دیگر از 

سر گرفته و این بار به نتایج مثبتی منتهی شود.
در خصوص خبرهایی که وزیرخارجــه از آن در مورد برجام 
صحبت کرده بود، حیدری گفت: پیام های مختلفی از ســوی 
طرف های برجامی به وزارتخارجه منعکس شده، خبرها در قالب 
همین پیام ها است. چه به صورت مستقیم، چه به صورت غیر 

مستقیم اعلام آمادگی کردند که حاضر هستند مذاکرات برجامی 
از سر گرفته شود. ما هم متقابلًا اعلام آمادگی کردیم. حاشیه ها 
اجازه نمی دادند مذاکرات به سرانجام برسد که حاشیه ها کاهش 

پیدا کرده است.
در پایــان این نماینده در خصوص نوع توافق احتمالی اعلام 
کرد: مذاکراتی که شکل می گیرد در ادامه مذاکرات برجامی قبل 
است؛ چون دیگر نیاز به بحث های جدید نیست. توافق موقت 
پیشنهاد آمریکا بود که ما نپذیرفتیم و نهایتاً دو طرف در نشست 
جدیدی به نظرم به یک توافق مثبت و سازنده ای خواهند رسید.

زمانآنرسیدهکهمذاکراتبرجامیدریککشورثالثمثلعمانآغازشود

سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: وزارت صمت باید هرچه سریعتر 
ایرادات مرحله دوم فروش یکپارچه خودروها را برطرف کند و فرصت انتخاب خودرو را 

تمدید کرده و افزایش دهد.
روح اله عباس پور  درباره ایرادات مرحله دوم فروش یکپارچه خودرو، گفت: در این مرحله ثبت نام خودرو، 
مردم دچار سردرگمی های بسیار شده اند؛ به طور مثال از آنجا که در مرحله نخست عرضه یکپارچه، موعد 
تحویل خودرو به افراد از زمان مورد انتظار فاصله بسیاری داشت و عده ای از ادامه روند ثبت نام انصراف دادند، 
مقرر شد این افراد بتوانند در مرحله بعدی یعنی مرحله دوم عرضه یکپارچه شرکت کنند اما اکنون سیستم 

اجازه ثبت نام به این افراد نمی دهد.
نماینده مردم بوئین زهرا و آوج در مجلس شورای اسلامی افزود: یکی دیگر از مشکلاتی که مردم در مرحله 
دوم عرضه خودرو با آن روبه رو هستند، مربوط به قیمت خودروها است زیرا قیمت برخی خودروها در سامانه 
مشخص نیست این درحالی است که خودروسازان باید در معاملات خود شفاف عمل کنند و قیمت خودرو 

هنگام خرید مشخص شود.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم اضافه کرد: خریدار باید بداند که خودرو را با چه قیمتی خریداری می کند 

زیرا در غیر این صورت ممکن است قیمت خودرو با بودجه شخص همخوانی نداشته باشد.
وی در گفت وگو با خانه ملت تصریح کرد: بارها نیز پیش از این به این نکته اشــاره کردم که شرط واریز 
بخشی از قیمت خودرو برای ایجاد حساب وکالتی و شرکت در طرح فروش یکپارچه خودرو نادرست است 
زیرا با این شرط فرصت از افرادی که توان مالی بالایی ندارند، گرفته می شود و در واقع خودرو دوباره نصیب 

دلالان خواهد شد.
سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن ادامه داد: وزارت صمت باید هرچه سریعتر ایرادات مرحله دوم فروش 

یکپارچه خودروها را برطرف کند و فرصت انتخاب خودرو را تمدید کرده و افزایش دهد.

رئیس اتحادیه فروشــندگان فرش دستباف خاطر نشــان کرد: دو تخته فرش از مجموعه 
فرش های کاخ سعدآباد به موزه فرش ایران در چهارراه فاطمی انتقال داده شدند و اظهارنظر 

وزیر پیشین درباره بی ارزش بودن این فرش ها ریشه در ناکاربلدی و بی سوادی وی دارد.
مسعود سپهرزاد در گفت وگو با ایلنا، از کاهش ۸۰ تا ۸۵ درصدی صادرات فرش دستباف در سال گذشته خبر داد و 
افزود: تقاضا از سوی مشتریان خارجی برای خرید فرش دستباف ایرانی کاهش پیدا کرد است چراکه نوسان های نرخ 
دلار در قیمت نهایی محصول تاثیر و قیمت آن را دو برابر افزایش داده است؛ به عنوان مثال خرید فرشی که سال 
گذشته برای خریدار خارجی هزار دلار تمام می شد امسال باید برای خرید آن حداقل ۲ هزار دلار هزینه کند و این 
افزایش نرخ برای خریدار خارجی منطق ندارد.وی با اشاره به نوسان های نرخ ارز و تاثیر آن در افزایش دستمزد و مواد 
اولیه، تصریح کرد: افزایش نرخ ارز متعاقب آن افزایش نرخ فرش دستباف برای خریدار خارجی فرش منطق ندارد و آنها 
نمی دانند چرا باید فرش یک متر و نیم ابریشمی که سال ۱۴۰۰ با ارز حدود ۱۴ هزار تومان، هزار دلار می خریدند، یک 
سال بعد همان فرش را ۲ هزار دلار خریداری کنند.رئیس اتحادیه فروشندگان فرش دستباف با بیان اینکه روزانه سهم 
فرش ایران در بازارهای خارجی کاسته می شود، افزود: نپال، هند و پاکستان جایگاه ما را در بازارهای خارجی تصاحب 
کردند. البته رکود محدود به بازارهای خارجی نیست و از آنجایی که توان خرید مردم کاهش پیدا کرده است تقاضا برای 
خرید فرش دستباف در بازار داخلی نیز ریزش کرده است.سپهرزاد در پاسخ به این پرسش که آیا در شرایط رکود بازار 
فرش دستباف حمایت های از بافنده های فرش صورت می گیرد؟ گفت: حدود ۱۰ تا ۱۲ میلیون بافنده فرش دستباف در 
کشور داریم که به دلیل عدم حمایت و بیمه نشدن آنها روزانه از تعدادشان کاسته می شود؛ شرایط بافنده ها مساعد نیست 
اما من خبر مهاجرت آنها به ترکیه را تایید نمی کنم. این فعال اقتصادی ادامه داد: باید برای احیای جایگاه فرش ایرانی 
در بازارهای جهانی یک اراده قوی در تمام دستگاه ها شکل بگیرد و این موضوع نیاز به حکم حکومتی دارد تا دوباره 
فرش ایرانی سهم خود را در بازارهای جهانی کسب کند. متاسفانه شرایط کاری برای همه اقشار در کشور دشوار شده 
است و همه در یک کشتی نشسته ایم و انگار دست هایی نمی خواهد که مشکلات مردم اعم از کارمند و تاجر حل شود.

 وزارت اقتصاد با ارائه گزارشی اعلام کرد که شرکت های دولتی دارای بیشترین تعداد 
نیروی انسانی عمدتا بانک ها و شرکت های زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی هستند.
بررسی ها حاکی از این است که ۱۰ شرکت دولتی اصلی و مادرتخصصی دارای بیشترین تعداد نیروی انسانی 
در سال ۱۴۰۰، حدود ۷۰ درصد نیروی انسانی شاغل در کلیه شرکت های دولتی اصلی و مادرتخصصی )۷۷ 

شرکت( را تشکیل داده اند.
همانطور که در نمودار مشخص است، شرکت های دولتی دارای بیشترین تعداد نیروی انسانی عمدتا بانک ها 
و شرکتهای زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی هستند یعنی شرکت هایی که در سراسر کشور خدمات ارائه 
می دهند.در صدر شرکت های با بیشترین تعداد نیروی انسانی، بانک سپه و بانک ملی قرار دارند، شرکت هایی 
که قدیمی ترین شرکت های دولتی کشور محسوب می شوند و به ترتیب در سال های ۱۳۰۴ و ۱۳۰۷ تاسیس 
شده اند.به گزارش ایرنا، تعداد شعب این بانک ها در سراسر کشور هم قابل توجه است بگونه ای که بانک سپه 
سه هزار و ۸۰۰ شعبه و بانک ملی سه هزار و ۳۲۸ شعبه دارد. بانک کشاورزی و بانک مسکن هم به دلایل 
مشابهی جزو شرکت های دولتی با بیشترین تعداد نیروی انسانی هستند.علاوه بر دلایل اشاره شده، ادغام شدن 
بانک های »انصار«، »قوامین«، »حکمت ایرانیان«، »مهراقتصاد« و »موسسه اعتباری کوثر« در قالب بانک 
سپه در سال ۹۹ هم جزو دلایل مهم تعداد بالای نیروی انسانی این بانک است. تا قبل از این ادغام، تعداد 
نیروی انسانی بانک سپه کمتر از ۱۷ هزار نفر بود.تعداد بالای نیروی انسانی شرکت های زیرمجموعه وزارت راه 
و شهرسازی شامل شرکت راه آهن، شرکت هما، شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران و سازمان راهداری 
و حمل و نقل جاده ای هم ناشی از گستردگی خدمات ارائه شده توسط این شرکتها در سراسر کشور است.
شرکت ملی پست هم با دلیلی مشابه شرکت های زیرمجموعه وزارت راه و شهرسازی در بین ۱۰ شرکت 
اول با تعداد نیروی انسانی بالا قرار دارد.کانون زبان ایران که حدود سه هزار نفر مدرس حق التدریس دارد، در 
سال های ابتدایی بعد از پیروزی انقلاب اسلامی در کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان ادغام شد، همین 
موضوع دلیل اصلی قرار گرفتن کانون پرورش فکری کودکان و نوجوان در بین شرکت های دولتی با بیشترین 

تعداد نیروی انسانی در سال ۱۴۰۰ است.
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